
 

 

 

DAGSORDEN 

Skolebestyrelsesmøde  

Mandag 15.08.2022 

17.00 – 20.00 inkl. forplejning 

 

Deltagere: Alle fremmødte  

Forberedelse:  

  

Mødeleder:  

 

Referent: Julie Sommer 

  

17.00 – 17.20 Præsentation af deltagere (O 20 min) 

 
Der er ikke taget referat af præsentationen. 
  

v/Thomas 

17.20 – 17.30 Nyt fra Elevrådet (O 10 min) 

Eleverne informerer om nyt fra elevrådet m.m. 
 
Ikke så meget nyt, skoleåret er lige startet. 
Der skal vælges næstformand snarest. 
Elevrådet er nysgerrig efter at høre mere om 
situationen med chromebooks efter al det, der 
har været skrevet om i pressen. 
Signe har oplevet skolestarten fin. 
 

v/Signe 

17.30 – 17.40 Nyt fra personalegruppen (O 10 min) 

Medarbejderne informerer om nyt fra 
personalegruppen. 
 
FO’en: 
Der er ansat flere nye personer. Susanne gjorde 
rede. 
Den meget store gruppe i 0.-klasse er ved at 
lande og lande godt. Erfaringerne med mini-
FO’en i foråret er virkelig gode. Eleverne er 
meget mere parat til skolestart og kender 

v/ Susanne og 
Henrik 



 

 

stedet. Det er en stor fordel ved skolestart, 
melder de ansatte. 0.-klasserne er meget store, 
26 elever i hver klasse. 
 
Personalet har været på pædagogisk weekend i 
den weekend, der lige er gået. Det forløb fint. 30 
børn var i nødpasning fredag eftermiddag, og 
det gik også fint. 
 
Fagfordelingen og skoleopstart er gået godt og 
fredeligt. Der er de seneste år kommet mange 
nyansatte til, og de er i gang med at sætte 
deres præg på skolen. 
 
Der kommer til at være fokus på 
relationsarbejde generelt på skolen. 

17.40- 17.50 Nyt fra ledelsen (O 10 min) 
 
Det har været en god og konstruktiv start på 
skoleåret. Det fornemmes at der er en god 
stemning blandt personalet og generelt en 
fælles forståelse af at der er den tid der er. 
Pædagogisk dag var et mix af samvær og 
faglige indslag målrettet de enkelte faggrupper 
og teams. Der er fokus på relationssamarbejdet 
mellem lærere og pædagoger i forhold til de 
flere pædagogiske timer der er lagt i skemaet i 
indskolingen. Der har været en god proces i 
skemalægning,  
Der vil blive lavet en trivselsmåling blandt de 
ansatte i slut august, start september i MED-
udvalget. Forældrebestyrelsen vil høre nærmere 
når resultatet foreligger. 
 
 

v/ Thomas 

17.50 – 18.20 Konstituering af den nye bestyrelse med 
valg af formand og næstformand (D 30 min) 
 
Det besluttes at ledelsen bliver under 
konstitueringen, men at de, som det foreskrives, 
ikke har stemmeret.  
Marie opfordres til at stille op som formand af 
flere. 
Marie stiller gerne op som formand. 
Understreger at hun gerne vil være formand for 
både forældre, elever og personale.  
Marie vælges af bestyrelsen. 
Kasper stiller op som næstformand og vil gerne 
som næstformand bakke om det gode arbejde 
og den linje der er lagt og som fortsættes. 
Der er interesse fra flere om 
næstformandsposten. Men der støttes op om 

v/Thomas 



 

 

Kaspers opstilling og han vælges af bestyrelsen 
som næstformand.  

 

18.20 – 18.40  Forældremøder – hvem deltager fra 
bestyrelsen i de forskellige møder (D 20 min) 
 
Ledelsen har datoer for alle årgange med til 
mødet. 
 
Derudover drøfte den præsentation som Marie 
har rundsendt og aftale hvad vi præsenterer om 
bestyrelsens arbejde. 
 
 
På forældremøderne skal der skal informeres 
om forældrebestyrelsens arbejde og pjecen om 
trivselsgruppernes arbejde, herunder 
forældreforum. Indholdet i præsentationen 
diskuteres og bruges som et udgangspunkt for 
dialogen til forældremøderne. Der er mulighed 
for hver især at bruge egne slides ellers andet, 
men med fælles udgangspunkt. 
 
25/8 har 0. klasserne kl. 17,30 og 9.B 
forældremøde kl. 17. Marie deltager sammen 
med Julie 
8/9 har 4. årgang forældremøde kl. 17: Jacob 
deltager. 
24/8 har 5. årgang forældremøde kl. 18.30: 
Kasper, Mia, Julie deltager. 
12/9 har 6. årgang forældremøde l. 17: 
Flemming deltager. 
23/8 har 8 årgang forældremøde kl. 17: Marie 
og Julie deltager. 
16/8 har 3 af 9. klasserne møde kl. 19: Marie 
deltager. 
 
1., 2. og 3. årgang har ikke planlagt 
forældremøder endnu. 
Kommer snarest. 

v/Thomas 

18.40 – 18.50 
 

PAUSE (D 10 min) 

 

v/alle 

18.50 – 19.00 Status på økonomi og kommunal 
budgetproces (O 10 min) 
 
Der har i forgangne uge været 
økonomigennemgang. 
Det ser fornuftigt ud, men med en væsentlig 
nedgang i forventet overskud. Det skyldes 
forskellige indkøb af nye møbler, aktivitetssager 

v/Thomas 



 

 

mm. Især også kommende forløb med 9. 
klasse, hvor der er bevilliget midler til, men hvor 
midlerne ikke er kommet endnu. 
Der ligger penge til investering af fx cromebooks 
som i fremtiden skal indkøbes når de gamle 
Ipads skal skiftes ud. Det kræver også 
investeringer i indretning og udstyr til de 
forskellige klasser. 
Det ser også fornuftigt ud i FO’en. Der er også 
planlægning af overskuddet til de 3% der må 
overføres til næste år i budgettet. Der er lidt 
penge til overs som kan tilgå børnene i form af 
lidt ekstra ture mm. 
 
Der er fra kommunen kommet katalog. Et stort 
overbrug for fx special-området gør at der i 
kommunen skal spares op mod 30 millioner. 
Der er rigtig mange ting i spil som skal have 
høringssvar. Blandt andet skolestruktur, som 
kan have indflydelse på Ramløse skole. 
Det politiske udvalg ventes at komme på besøg 
på Bjørnehøj snarest. 
 

 

19.00 – 19.10  Forældreforum – indhold og datoer (D 10 
min) 
Input til årets forældreforum. Marie foreslår at 
visionsarbejdet fx kommer på som emne. Der 
kunne også være mere åbne 
forældreforumsmøder. 
Marie er faldet over en fagperson, Maria Ørskov 
Akselvoll, som har forsket i skole-hjem-
samarbejde fra et forældreperspektiv. 
Forskningen viser, at de store forventninger til 
forældreinvolvering kan medføre en social 
skævvridning. Marie opfordrer til at artikel deles 
i forældrebestyrelsen som kunne diskuteres.  
Mobilfri-skole kan også diskuteres. Skal 
selvfølgelig også vendes med elever. Eller kalde 
det kommunikationsenheder, som bedre 
dækker fremtiden. 
Visionsprocessen skal sammen med 
trivselsgrupperne ind i forældreforum. 
Trivslen bland unge foreslås som emne. 
 
Emnet foresættes på næste 
forældrebestyrelsesmøde.  

 

v/Marie 

19.10 – 19.20 Orientering om arbejdet med princip for 
Klassedannelse  
 (O 10 min) 
 

v/Marie og Thomas  



 

 

Var oppe indtil flere redigeringer sidste år. Der 
er udarbejdet principper som var oppe på 
forældreforum sidste år. 
På det sidste møde inden sommerferien blev 
det diskuteret.  
På det næste mødes dagsorden sættes 
principperne på til gennemgang og 
godkendelse. 

  

19.20 – 19.25 Præsentation af endelig pjece om 
trivselsgruppens arbejde (O 5 min) 
 
Pjece om trivselsgruppens arbejde fremvises i 
printet version. Uddeles ved forældremøderne til 
de valgte trivselsgruppemedlemmer. 

v/Marie og Thomas 

19.25 – 19.45 Visionsproces for Bjørnehøjskolen 
 
Der var klar til start sidste år da Corona ramte 
igen. Thomas ønsker at det genstartes og at 
processen startes. Konsulenterne er klar til at 
starte op. 
Thomas spørger ind til om bestyrelsen bakker 
om at genstarte processen. Det er opbakning. 
Thomas kontakter konsulenten og finder datoer. 
 

v/Thomas 

19.45 – 20.00          Evt.                                                                                         v/Alle 

    Fo’en oplever daglige at skulle rydde op på legepladsen  

og ved hulen. Der er en proces i kommunen i  

gang med at lave et værested for de unge i Ramløse/Annisse, som 

måske kan afhjælpe. Skolebestyrelsen kan på facebook opfordre til at 

fx hundeluftere går ture på området og holder lidt øje. 

 

8. klasse er begyndt at snakke om praktikforløbet. Signe spørger ind 

til om man også gerne må vælge sin egen praktikplads og at der er 

stort ønske om at kunne vælge selv. Trine tager det videre med til de 

rette steder.  

 

Der er flere tilfælde af Covid19 i bland andet 6. årgang. Kan det være 

en ide at opridse anbefalingerne på aula? Det diskuteres og da det 

kun er anbefalinger kan det være svært. Thomas tænker over hvordan 

det kan formuleres og om det skal ud til forældre/elever. 

                                      

                                         

      

 


